

комфортности и влиятельности малого и среднего бизнеса в национальной экономике подтверждается конкретными примерами. Рассмотрена позиция государства о выполнении относительно частной задачи по управлению объектами госсобственности как оказывающую влияние не только на данную сферу, но и на всю национальную экономику в целом. Дан анализ ежегодного объема поступления в страну иностранных инвестиций, подтверждающий основные характеристики отечественной экономики, территориальное неравенство и сырьевую специализацию.

TO THE QUESTION OF EFFECTIVE USE OF STATE PROPERTY AS PART OF REGIONAL INFRASTRUCTURE

Kamaev R.A.

Prefecture South-Western Administrative District of Moscow, Russia
(117209, Moscow, Sebastopol Ave., 28, building 4), e-mail: ugmzmag@yandex.ru

Efficient use of public property as a component of regional infrastructure is one of the important problems of modern public policy. Business environment, human capital and other factors of territorial development requires quality management of public property. This paper describes a position that the regional economy should be analyzed not only as an economic space, but also as a space for innovation. Authors concluded that the parameters of the regional economy (knowledge) the functioning of the state property is assessed on such criteria as the degree of comfort and influence of small and medium enterprises in the national economy is confirmed by concrete examples. We consider the position of the government on the implementation of a particular problem in relation to the management of state property as an impact not only on this area, but also to the entire national economy as a whole. The analysis of annual revenue in foreign investments, supporting the basic characteristics of the domestic economy and territorial inequality raw specialization.

ВЛИЯНИЕ РЕГУЛИРУЮЩЕГО ВОЗДЕЙСТВИЯ ГОСУДАРСТВА НА ФОРМИРОВАНИЕ И РАЗВИТИЕ АГРОХОЛДИНГОВ

Капитанова О.Г.

ФГБОУ ВПО «МГУ им. Н. П. Огарёва», Саранск, Россия
(430005, Республика Мордовия, г. Саранск, ул. Большевикская, д. 68), e-mail: olesyakapitanova@mail.ru

Проведен анализ государственной поддержки сельского хозяйства в России. Показана структура федеральных субсидий в 2013 и 2012 гг. Изучена эволюция субсидий в сельском хозяйстве, с учетом последствий вступления России в ВТО. Определены новые виды субсидий. Прежде всего, речь идет о так называемых несвязанных субсидиях поддержки доходов сельскохозяйственных товаропроизводителей в области растениеводства. Автором сделано предположение, что первоначально государственная поддержка оказывалась на техническое перевооружение сельхозтоваропроизводителей, а в настоящее время – поддержка на обработку земли. Изучен опыт субсидирования агрохолдингов на примере Агрохолдинга «Талина». Сделан вывод, что государственная политика в области АПК связывает отечественную пищевую промышленность с отечественным сельским хозяйством, привязывая агропромышленный процесс к отечественной сырьевой базе.

EFFECT OF STATE REGULATORY IMPACT ON THE FORMATION AND DEVELOPMENT AGRICULTURAL HOLDINGS

Kapitanova O.G.

Ogarev Mordovia State University, Saransk, Russia (430005, Saransk, Bolshevikskaya street, 68),
e-mail: olesyakapitanova@mail.ru

The analysis of the state support of agriculture in Russia. The article describes the structure of federal subsidies in 2013 and 2012. The evolution of agricultural subsidies, taking into account the effects of Russia's accession to the WTO. Identified new types of subsidies. First of all, we are talking about the so-called unrelated income support subsidies of agricultural producers in the area of crop production. The author has been suggested that the original state support was provided for modernization of agricultural producers, and now – support for the cultivation of land. The experience of subsidies on agricultural holdings example Agroholding «Talina». It is concluded that the state policy in the field of agro-industrial complex binds the domestic food industry with domestic agriculture, agro-binding process to the domestic resource base.

СУЩНОСТЬ И ТЕНДЕНЦИИ БЕЗРАБОТИЦЫ В СТАВРОПОЛЬСКОМ КРАЕ

Карамалиева Е.А., Токарева Г.В., Безгина Ю.А.

ФГБОУ ВПО «Ставропольский государственный аграрный университет», г. Ставрополь, Россия
(355017, г. Ставрополь, пер. Зоотехнический, 12) E-mail: juliya.bezgina@mail.ru

Уровень безработицы – одна из самых главных характеристик, отражающих экономику страны или региона. Это один из важнейших показателей, по которому можно судить о состоянии экономики в данный момент.

Практически всегда считается, что чем выше уровень безработицы, тем хуже экономическая ситуация и ниже уровень жизни населения. Несмотря на существенное снижение показателей безработицы в Ставропольском крае, эта проблема по-прежнему остается одной из главных проблем социально-экономического развития региона. По уровню безработицы Ставропольский край находится на 22 месте в Российской Федерации. Уровень общей безработицы (по методологии МОТ) составляет 6,0 % (РФ – 6,6 %, СКФО – 15,0 %). Снижению уровня безработицы на Ставрополье может содействовать реализация Государственной программы, а также привлечение инвестиций в Ставропольский край и более эффективная координация деятельности государственных органов службы занятости и негосударственных организаций края, оказывающих услуги по содействию занятости населения.

ESSENCE AND UNEMPLOYMENT TENDENCIES IN STAVROPOL TERRITORY

Karamalieva E.A., Tokareva G.V., Bezgina Yu.A.

FSBEI HPE «Stavropol State Agrarian University», Stavropol, Russia (355017, h.12, cross-street Zootechnichesky, town Stavropol) E-mail: juliya.bezgina@mail.ru

Unemployment rate – one of the most important characteristics reflecting national economy or the region. It is one of the major indicators on which it is possible to judge state of the economy at present. Practically always it is considered that the unemployment rate is higher, the economic situation is worse and the population standard of living is lower. Despite essential decrease in indicators of unemployment in Stavropol Territory, this problem still remains to one of main social and economic development of the region. On unemployment rate Stavropol Territory is on the 22nd place in the Russian Federation. Level of the general unemployment (on methodology the SPENDTHRIFT) makes 6,0 % (the Russian Federation – 6,6 %, North Caucasus federal district – 15,0 %). Decrease in unemployment rate to Stavropol Territory can be promoted by realization of the State program, and also attraction of investments into Stavropol Territory and more effective coordination of activity of government bodies of an employment service and the non-state organizations of edge rendering services in assistance to employment of the population.

МОДЕЛЬ ОРГАНИЗАЦИИ ТЕХНОЛОГИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ ПРОИЗВОДСТВА НА ОСНОВЕ ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПРОМЫШЛЕННОГО ПРЕДПРИЯТИЯ И ВУЗА

Карастелев Б.Я., Малиновская Ю.А., Якубовский Ю.В., Яценко П.А.

ФГАОУ ВПО «Дальневосточный федеральный университет», Владивосток, Россия (690950, г. Владивосток, ул. Суханова, 8), e-mail: kbj1946@mail.ru

Конкурентоспособность современного промышленного предприятия во многом зависит от его способности активно внедрять в производство достижения научно-технического прогресса. В статье предложена модель технологического развития производства, основанная на взаимодействии промышленного предприятия и вуза при поддержке государства, а также представлены результаты практического использования модели на примере крупного лесопромышленного предприятия. Предлагаемая модель показывает связи организационного и технологического взаимодействия между промышленным предприятием, вузом и государством в процессе перехода промышленного предприятия на новый технологический уровень. Предполагается, что такая модель поможет выстроить необходимое информационное пространство для своевременного обеспечения качественного и количественного анализа основных составляющих процесса продвижения технологических разработок каждым из участников в целях наилучшего использования результатов научно-технического прогресса. Возможность реализации на практике предложенной модели организации технологического развития производства продемонстрирована через опыт взаимодействия ОАО «Приморсклеспром», ДВФУ и Министерства образования и науки РФ.

ORGANIZATIONAL MODEL OF TECHNOLOGICAL DEVELOPMENT OF PRODUCTION ON THE BASIS OF INTERACTION OF AN INDUSTRIAL ENTERPRISE AND UNIVERSITY

Karastelev B.Y., Malinovskaya Y.A., Yakubovskiy Y.V., Yatsenko P.A.

Far Eastern Federal University, Vladivostok, Russia (690950, Vladivostok, street Sukhanova, 8), e-mail: kbj1946@mail.ru

Competitiveness of the modern industrial enterprise in many respects depends on its active ability to introduce in production achievements of technological progress. In the article the model of technological development of the production, based on interaction of the industrial enterprise and university is offered, and also results of practical use of the model on the example of the large timber industry enterprise are presented. The offered model shows communications of organizational and technological interaction between the industrial enterprise, university and the state in the course of transition of the industrial enterprise to new technological level. It is supposed that this model will help to build necessary information space for timely providing the qualitative and quantitative analysis of the main components of process of advance of technological development with each of participants for the best use of results of technological progress. Possibility of realization in practice of the offered model of the organization of technological development of production is shown through experience of interaction of Primorsklesprom, DVFU and the Ministry of Education and Science of the Russian Federation.